
  
Folketingets Socialudvalg

Dato: 19. juni 2009

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 3. juni 2009

følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 430 (SOU Alm. del). Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Anne Baastrup (SF).

Spørgsmål nr. 430:

”Vil ministeren undersøge, hvorfor nogle kommuner tilsyneladende ingen 

ventetid har på et tilbud, mens andre har mange borgere på venteliste og 

lange ventetider?”

Svar:

Som jeg var inde på i min redegørelse af 28. maj 2009 til Folketinget om 

udviklingen på det sociale område, vil jeg tage spørgsmålet om ventelister 

og ventetider til botilbud op med kommunerne. 

Redegørelserne fra udviklingsrådene peger på, at ventelister ikke direkte 

afspejler en mangel på boliger. De kan også skyldes, at borgere, der allere-

de bor i et botilbud, ønsker et andet botilbud, eller at unge under 18 år skri-

ves på venteliste til botilbud for voksne. Der er derfor behov for en øget vi-

den om, hvorfor borgere står på venteliste.

Jeg vil gerne være med til at sætte fokus på, om kommunerne har de nød-

vendige redskaber til administration om planlægning på området, herunder 

vil jeg vurdere behovet for en eventuel revision af de centralt fastsatte regler 

for rammeaftalerne på det sociale område og det almene ældreboligområde.

Disse spørgsmål vil indgå i mine drøftelser med kommunerne. 
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